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FMI: “Uniunea
bancarã europeanã
trebuie finalizatã
rapid”
l Parlamentul
European ar putea
amâna normele privind
supravegherea bãncilor
de cãtre BCE

Propusa uniune bancarã din Euro-
pa trebuie sã fie finalizatã rapid, con-
form afirmaþiilor fãcute ieri, la Paris,
de Christine Lagarde (foto), directo-
rul general al Fondului Monetar
Internaþional (FMI).

“Ne gândim foarte mult la zona
euro ca la un
vapor frumos
care a fost
construit, an-
trenat pentru
ape calme,
dar care nu
este complet
finalizat pen-
tru cele dure”,

a spus Lagarde, adãugând: “Mai tre-
buie fãcute multe lucruri în legãturã
cu aceastã uniune bancarã. Dacã am
acum un mesaj, acela este cã aceastã
parte specialã a vaporului trebuie fi-
nalizatã, completatã, iar esenþialã
este viteza cu care va fi realizatã”.

Parlamentul European ar putea
însã amâna adoptarea noilor norme
care îi vor permite Bãncii Centrale
Europene (BCE) sã supravegheze
bãncile din regiune, conform unor
oficiali citaþi de agenþia Reuters.
Potrivit acestora, ameninþarea
vine din faptul cã legislativul UE a
cerut ca BCE sã fie mai responsa-
bilã în faþa parlamentarilor euro-
peni, în noul sãu rol, ceea ce nu
este pe placul preºedintelui BCE,
Mario Draghi.

V.R.

CONSULTANÞII FISCALI:

“Modificarea sistemului
internaþional de taxare –
beneficã pentru þara noastrã”

Modificãrile privind legis-
laþia fiscalã care au fost
discutate în cadrul ul-

timului summit G20 ar urma sã aibã
efecte benefice
a s u p r a þ ã r i i
noastre, în sen-
sul creºterii co-
lectãrii, consi-
derã consultan-
þii fiscali. Echi-
librarea siste-
mului interna-
þional de taxare
ar putea sã ge-
nereze venituri mai mari la buget,
considerã Dragoº Doroº, Director în
cadrul departamentului de Asistenþã
Fiscalã al KPMG.

În general, politicile de structurare

ale companiilor multinaþionale ur-
mãresc sã “concentreze” profitul pe
care îl realizeazã în anumite entitãþi
din cadrul grupului, care de obicei

sunt situate în
jurisdicþii cu
niveluri de ta-
xare moderate
sau scãzute,
aratã domnia
sa, precizând
cã statele mem-
bre OCDE au
început aceastã
iniþiativã cu

intenþia de a distribui în mod cât mai
echitabil profitul.

ALEXANDRU SÂRBU

(continuare în pagina 15)

Duþu, ANRM: “Studiul pentru noile
redevenþe, gata în octombrie”

Agenþia Naþionalã pentru Re-
surse Minerale (ANRM) a
comandat un studiu pentru

stabilirea noului sistem de redeven-
þe. Gheorghe Duþu, preºedintele
ANRM, ne-a declarat, ieri, cã stu-
diul va fi gata, cel mai probabil, la
începutul lunii octombrie.

Domnia sa ne-a precizat cã
acest studiu va arãta autoritãþi-
lor noastre care sunt sistemele
de taxare ºi de redevenþe din
toate statele bogate în resurse:
„Studiul va ajuta autoritãþile în
stabilirea noului sistem de re-
devenþe începând de anul vii-
tor. Desigur, foarte importante
sunt ºi discuþiile cu operatorii
prezenþi pe piaþa noastrã. Am
început dezbaterile cu operato-
rii care au deja în curs de ex-
ploatare zãcãminte petroliere
ºi am constatat cã existã dispo-
nibilitate de negociere din partea lor,
deºi volumul investiþiilor în acest tip
de operaþiuni este foarte mare”.

Preºedintele ANRM a subliniat cã
autoritãþile doresc sã stabileascã un
sistem de redevenþe, care sã asigure
o colectare bunã la bugetul de stat,
dar ºi o atractibilitate a þãrii noastre
pentru investiþiile în explorarea ºi
exploatarea resurselor naturale, care

sunt costisitoare. „Dacã noul sistem
de redevenþe va stabili tarife foarte
mari, riscãm sã nu mai atragem in-
vestitori ºi sã nu mai avem parteneri
cu care sã explorãm ºi sã exploatãm
resursele. Eu cred cã trebuie sã stabi-
lim un sistem prin care sã gãsim
echilibrul corect între interesul statu-

lui de a avea venituri mai mari la bu-
get ºi interesul investitorilor, care cer
condiþii cât mai atractive pentru
astfel de operaþiuni”, ne-a mai spus
Gheorghe Duþu.

Concret, operatorii analizeazã pa-
chetul fiscal aferent explorãrii ºi ex-
ploatãrii resurselor naturale. Acest
pachet conþine, pe lângã redevenþe,
toate taxele ºi impozitele aferente

acestei activitãþi. Deci, acest pachet
fiscal trebuie sã fie foarte bine di-
mensionat astfel încât sã existe acel
echilibru între interesele statului ºi
cele ale operatorilor, a subliniat
domnul Duþu.

ANRM organizeazã, în aceste
zile, o dezbatere ºi un schimb de ex-

perienþã cu autoritãþile guver-
namentale ale Provinciei
Alberta din Canada, unde este
concentatrã a treia mare rezer-
vã mondialã de petrol ºi gaze.
La dezbatere participã ºi un
numãr mare de operatori din
piaþa petrolului care activeazã
în industria noastrã. În deschi-
derea dezbaterilor, Gheorghe
Duþu a declarat: „Avem nevoie
de dezbateri publice, de exem-
ple de bunã practicã ºi de
schimburi de experienþã pen-
tru a determina un sistem de

taxe ºi redevenþe echilibrat, atât în
interesul statului, cât ºi în interesul
operatorilor. Protecþia mediului este
foarte importantã în acest proces, dar
ºi impactul social. România nu-ºi
poate permite sã nu ia în considerare
rezervele pe care le are”.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 4)

Publicul – arbitru între douã
articole despre maidanezi
Duios

Eutanasia
trecea...

Am încercat sã explic, în
ºedinþa de redacþie, de ce
cred eu cã nu ar trebui sã

scriem despre copii, câini ºi primari,
dar nu m-am fãcut înþeles, aºa cã
am sã vã spun dumneavoastrã, ce
cred, cititorilor, ºi poate cã la dum-
neavoastrã voi gãsi înþelegere ºi, în
acelaºi timp, creez paradoxul cã
scriu despre asta, deºi nu vreau.

Despre tragedia copilului, în orice
caz, nu voi scrie – face parte dintre
acele întâmplãri care pun credinþa la
grea încercare.

În schimb, am sã scriu despre
mass-media, care, cu voluptate bol-
navã, se bãlãceºte de câteva zile, în
noroiul de sub stele, la graniþa dintre
cuviinþã ºi mahala.

Am sã scriu doar ºase vorbe: dure-
rea nu trebuie sã devinã show.

Mai multe vorbe meritã, însã, ideea
uciderii tuturor câinilor vagabonzi.

MAKE

(continuare în pagina 11)

Cele douã articole care urmeazã sunt ilustrative pentru felul în care s-au

împãrþit opiniile Redacþiei BURSA în subiectul tragediei copilului sfâºiat de

câini.

Articolul lui MAKE nu exclude eutanasierea, dar cere discernãmânt. Artico-

lul Ancuþei Stanciu este hotãrât în favoarea eliminãrii câinilor vagabonzi, cu

scopul explicit sã disparã riscul din convieþuirea cu ei.

Articolul lui MAKE este mai “liric”, iar cel al Ancuþei Stanciu, mai practic.

Cititorii noºtri sunt rugaþi sã parcurgã cele douã articole ºi sã-l voteze pe

www.bursa.ro pe acela care le este mai apropiat de propriile opinii.

Om
sau câine?

C irculaþia ºi transmiterea
informaþiilor cãtre public
reprezintã principala me-

nire a presei. E adevãrat cã tra-
gedia copilului a fost întoarsã pe
toate pãrþile de mass-media, uneori
extrem de brutal. Dar, pentru cã
anumite televiziuni sau ziare s-au
înfruptat din acest scandal aducã-
tor de audienþã, asta nu înseamnã
cã nu ar fi trebuit ca publicul sã
fie informat cu privire la tragedie.

Doar aºa am aflat cã, de fapt, orga-
nizaþiile de protecþie a animalelor
preiau maidanezii formal, cã bugetul
ASPA (Autoritatea pentru Suprave-
gherea ºi Protecþia Animalelor) este
de circa optsprezece milioane de lei,
din care s-au cheltuit, pânã acum,
doar vreo trei, cã Bucureºtiul are opt
hingheri în timpul anului ºi numai
patru în timpul verii, din cauza con-
cediilor, cã investiþia la Dogtown nu
a rezolvat nici pe departe problema
maidanezilor.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 11)

Monte dei Paschi, povestea
italianã care se sfârºeºte
dupã o jumãtate de mileniu

Banca Monte dei Paschi di
Siena a revenit zilele trecute
în atenþia presei financiare

internaþionale. Dupã scanda-
lul de la începutul anului, în
urma descoperirii unor tran-
zacþii cu derivate al cãror
scop a fost ascunderea ade-
vãratei situaþii financiare,
acum se vorbeºte deschis
despre naþionalizare.

Am ajuns la sfârºitul
“poveºtii italiene din 1472"? Teore-
tic, acest deznodãmânt ar putea fi
evitat, dacã noul program de restruc-
turare, elaborat împreunã cu

Ministerul Economiei ºi Finanþelor,
Banca Italiei ºi sub supravegherea
Comisiei Europene, ar decurge con-

form planului.
Din pãcate, criza din ulti-

mii ani ne-a demonstrat, de
nenumãrate ori, cã planurile
autoritãþilor europene nu va-
loreazã nimic, iar BMPS poa-
te deveni prima bancã impor-
tantã din Europa care sã fie
trecutã prin Mecanismul Unic

de Soluþionare din cadrul uniunii
bancare, inclusiv printr-un bail-in.

(continuare în pagina 5)

Cu ocazia summit-ului G20 de la Sankt Petersburg, care a avut loc în perio-

ada 5-6 septembrie, preºedintele Comisiei Europene (CE), Jose Manuel

Barroso, ºi preºedintele Consiliului European, Herman Van Rompuy, au mi-

litat pentru ca schimbul automat de informaþii în domeniul fiscal sã devinã o

practicã curentã la nivel mondial.

Pe agenda discuþiilor reuniunii G20 s-a aflat ºi un plan al Organizaþiei pentru

Cooperare ºi Dezvoltare Economicã (OCDE) pentru închiderea unor lacune

în sistemul internaþional de taxe, publicat în luna iulie (Action Plan on Base

Erosion and Profit Shifting - BEPS).

CÃLIN
RECHEA

DUPÃ MODELUL BECHTEL

Prohod la Roºia Montanã
n Cine va achita
factura?

Toþi miniºtrii din Guvernul
Ponta ºi preºedintele PNL
Crin Antonescu au fost de

acord cu proiectul de la Roºia Mon-
tanã, potrivit declara-
þiilor de ieri ale pre-
mierului.

“În Guvern, absolut
toatã lumea ºi-a dat
avizul. Am discutat ºi cu domnul
Antonescu, inclusiv vineri, însã cât
priveºte decizia politicã de luni (n.r.
când preºedintele PNL ºi-a declarat
respingerea faþã de proiect) iau act de
ea ºi o respect”, a adãugat premierul.

Oare ce sau cine l-a fãcut pe Crin
Antonescu sã se rãzgândeascã în
week-end în aºa fel încât, luni dimi-
neaþã, s-a pronunþat tranºant împo-
triva proiectului?

Unii analiºti susþin cã acesta este
începutul sfârºitului pentru USL,

care se va scinda pro-
babil dupã alegerile
europarlamentare.

Crin Antonescu ar fi
înþeles cã PSD va avea

pentru anul viitor un candidat pro-
priu la prezidenþiale, ceea ce înseam-
nã ieºirea de la guvernare a PNL.
Crin Antonescu va trebui sã fie din
ce în ce mai popular în aºa fel încât
liberalii sã nu aibã un candidat mai

credibil pentru alegerile prezidenþia-
le decât domnia sa. ªi se pare cã a
ales bine pontul – exploatarea de la
Roºia Montanã, subiect extrem de
sensibil în mentalul populaþiei. Pro-
babil cã decizia de ieri de împotrivire
faþã de proiect i-a adus multe voturi
în plus.

Dar nici premierul nu stã degeaba,
ci iese cu declaraþii “bombã”: ba cã
va trebui sã plãtim douã miliarde de
euro despãgubiri, ba cã respingerea
proiectului privind Roºia Montanã
va duce la “ºtergerea judeþului Alba
de pe harta economicã”.

ALEXANDRA CRÃCIUN

(continuare în pagina 11)
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